

Electronic Working Group (EWG) Invitation

This message is sent on behalf of India, Mali, Nigeria and Senegal.

Title	EWG on development of a group standard for whole millet grains
Committee	Codex Committee on Cereals Pulses and Legumes (CCCPL)
Established by	11th session
Chair of EWG	India
Co-chairs of EWG	Mali, Nigeria and Senegal
Working Languages	English, French
Description of work	<p>See REP25/CPL, para. 24</p> <p>To:</p> <ul style="list-style-type: none"> (i) determine the structure of the group standard by identifying the most appropriate approach to accommodate the diversity of millets and address the specific needs of international markets, taking into account that the structure should also be potentially applicable to other cereals in the future; (ii) set minimum quality and safety requirements that can serve as a single and consistent reference point for all types of millet grains, ensuring alignment with Codex principles and global trade practices; (iii) determine the scope of the standard, including the types of millets to be included in the standard, whether and how to include existing millet standards, and whether or not pseudo-millets should be included; and (iv) prepare a comprehensive report summarizing the findings, conclusions, and recommendations, along with a draft group standard.
Timetable for work	It is intended to finalise the report by December, 2026
Email for registration	<p>To: codex-india@nic.in</p> <p>CC: advisorfssai@gmail.com</p>
Registration deadline	05 September 2025
EWG online platform	Yes

Codex Members and Observers are invited to register their experts for this EWG. When there is more than one expert, each country or Observer Organization shall designate **one** as the official representative to participate in the EWG.

Applications should be sent through the Codex Contact Point (CCP) of the Member or recognized Observer Organization in an email detailing:

- participant's name
- official title or position
- organization or country
- email address.

The EWG platform

Link: <http://forum.codex-alimentarius.net/index.php>

Usergroup name: CCCPL11_millets (2025)

The platform will require members to login. New participants to the platform should first register. ([online guide](#), [video tutorial](#))

Those participants who have previously registered on the platform can request to join the usergroup directly.

The EWG chair will give participants access to the group online once they have verified their credentials so please ensure that you follow the procedure for applications and email the chair through your CCP even if you are already registered on the platform.

Programme and timeline

The work programme and timelines will be circulated to Members of the EWG soon after its establishment.

We look forward to your participation.

Prof (Dr.) Alka Rao (India)

Dr Mahmoud CAMARA (Mali), Mrs Mirabel Emi ETSEGAMEH (Nigeria) and Ms Ndeye Maguette Diop (Senegal)

Invitation au Groupe Travail Électronique (GTe)

Ce message est envoyé au nom de l'Inde, du Mali, du Nigéria et du Sénégal.

Title	Groupe de travail électronique (GTe) sur l'élaboration d'une norme de groupe sur le mil en grains entiers .
Comité	Comité du Codex sur les céréales, les légumes secs et les légumineuses (CCCP)
Établi par	Onzième session
Président du GTE	Inde
Co-présidents du GTE	Mali, Nigéria et Sénégal
Langues de travail	Anglais, Français
Description des travaux	<p>Voir REP25/CPL, par. 24</p> <p>Afin de:</p> <ul style="list-style-type: none"> (i) déterminer la structure de la norme de groupe en identifiant l'approche la plus mieux adaptée à toutes les variétés de mils et aux besoins spécifiques des marchés internationaux, en tenant compte du fait que cette structure devrait aussi éventuellement s'appliquer à d'autres céréales par la suite; (ii) fixer les conditions minimales de qualité et de sécurité sanitaire pouvant servir de point de référence unique et constant pour tous les types de mils en grains, en veillant à ce qu'ils correspondent aux principes du Codex et aux pratiques commerciales à l'échelle mondiale; (iii) déterminer le champ d'application de la norme, et notamment les types de mils à inclure, l'inclusion éventuelle des normes existantes sur le mil et la procédure d'inclusion desdites normes, ainsi que l'inclusion éventuelle des faux mils; (iv) préparer un rapport exhaustif qui résume les constatations, les conclusions et les recommandations, accompagné d'un projet de norme de groupe.
Calendrier des travaux	L'objectif est de finaliser le rapport d'ici décembre 2026.
Courriel pour l'inscription	de: codex-india@nic.in CC: advisorfssai@gmail.com
Date limite d'inscription	5 septembre 2025
Plateforme en ligne du GTE	Oui

Les membres et observateurs du Codex sont invités à inscrire leurs experts sur ce groupe de travail électronique. Lorsqu'il y a plus d'un expert, chaque pays ou organisation observatrice doit en désigner un comme représentant officiel pour participer au GTe.

Les demandes doivent être envoyées par courriel, à travers le Point de contact du Codex (CCP) du membre ou de l'organisation observatrice reconnue, en précisant:

- Le nom du participant
- Le titre officiel ou la fonction
- L'organisation ou le pays
- Le courriel.

La plateforme du GTe

Lien: <http://forum.codex-alimentarius.net/index.php>

Nom du groupe: CCCPL11_millets (2025)

Les membres devront accéder à la plateforme. Les nouveaux participants devront d'abord s'inscrire. ([guide en ligne](#), [vidéo explicative](#))

Les participants qui se sont déjà inscrits sur la plateforme peuvent demander l'accès au groupe de travail électronique directement.

Le président du GTe fournira aux participants l'accès au groupe en ligne lorsqu'ils auront vérifié leurs identifiants. Par conséquent, veuillez suivre la procédure pour les demandes et envoyer un courriel au président à travers votre point de contact, même si vous êtes déjà inscrit sur la plateforme.

Programme et calendrier

Le programme de travail et le calendrier seront communiqués aux membres du GTE peu après sa création.

Nous comptons sur votre participation.

Prof (Dr.) Alka Rao (Inde)

Dr Mahmoud CAMARA (Mali), Mrs Mirabel Emi ETSEGAMEH (Nigéria) et Mme Ndeye Maguette Diop (Sénégal)